
Dagsorden 
 
Vedrørende: 20231023 Dagsorden Mødedato: 

23.10.2023 
17:00 – 20:00 

Deltagere: 
 

Anette, Niels, Rune, Lise, Jens, Anne, Erik, Stinne, 
Mikkel 
Elevråd SKO: Johannes, Asta 
Elevråd VMS: Caroline, Victor 

Afbud: Maj, Lisbeth, Birgitte 

  

Sted: Vestskolen afd. Skovbakken 

 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendes – pkt. 7 udgør og bliver behandlet senere. Punk-
tet omkring skolefest rykkes frem, for at imødekomme deltagelse af 
elevråd.  
 

2. Nyt fra elevråd (10 min) 
På dagsorden er pt., hvad elevrådet gerne vil arbejde med. Der har væ-
ret et samarbejdsmøde, hvor der er blevet drøftet bl.a. OFE, Trivselsdag 
2023 og sidste skoledag for 9. klasse. Dagorden på næste møde er ind-
hold på Trivselsdagen. Det afholdes møder ca. månedligt.  
 

1. Input til evaluering af skolefest (10 min) 
Der er generelt rigtig fin opbakning til skolefest. Der er fra personalet et 
ønske om, at en leder byder velkommen. På Skovbakken var der ikke 
helt borde nok til forældrene i indskolingen/hallen. På Vestermarken 
var der lidt udfordringer med mad, der var bestilt, men som ikke blev 
afhentet – den udgift hænger skolen på efterfølgende.  
Det fungerede rigtig fint i udskolingen, fin ramme. Fint at tilrettelægge 
efter, at der er forskellige behov i hhv indskoling, mellemtrin og udsko-
ling.  
 
Det er svært at skulle være i flere klasser/afdelinger på én gang, hvis 
man har børn i flere klasser. Der efterlyses en plan for aktiviteter.  
 
Elevrådet fortæller, at det var en rigtig fed aften med disko – tiden gik 
hurtigt.  Dejligt med ta’selv borde i klasserne.  
 
Det drøftes, hvor ens det skal være på de forskellige afdelinger, samt 
forældrerådenes roller.  
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2. Økonomi opfølgning (10 min) EMØ 

- status 
Umiddelbart er der ikke nyt. Det er meldt ud til personalet, at vi holder 
igen med alle ikke nødvendige udgifter i resten af 2023. Skolen forven-
ter at komme ud af 2023 med et balanceret regnskab trods P 30 bespa-
relserne, hovedsaligt fordi vi havde oparbejdet et overskud gennem de 
sidste to år.  Vi forventer at skulle finde en besparelse i 2024. Umiddel-
bart ser det ud til at vi skal finde mellem 1,5 mill og 2 mill i P30 bespa-
relser, og vi kan ikke bruge overskuddet en gang til. Tallet er forbundet 
med nogen usikkerhed, da politikkerne endnu ikke har taget de endeli-
ge beslutninger.   
 

3. P30 (20 min) Niels/EMØ 
- status på processen 
- bestyrelsens mulige påvirkning af udmøntning på Vestskolen 
- Status fra forældrerepræsentanter på påvirkning 

 
Der pågår for nuværende en høringsproces ifht effektivisering af ledel-
sesopgaverne. Bestyrelsen laver et høringssvar og MED udvalget laver 
et høringssvar som en del af det politiske processpor.  
Derudover har forældrene mulighed for påvirke den offentlige debat, 
og har foreløbig lavet aftale med avisen.   
  
 

4. Høringssvar fra bestyrelsen vedr. P30 (20 min) Niels 
 
- opmærksomhed på vægtningen af LBOs evt. kommende overrepræ-
sentation i et samlet strategisk lederlag, byskolerne bliver underrepræ-
senteret. Hvad betyder det for de fremtidige beslutninger for et samlet 
skolevæsen i Odder Kommune? 
- Det er vanskeligt at styre økonomien når der bliver skåret ned i et 
igangværende budgetår. 

- Risiko for at tilførrelsen af nationale midler bliver brugt til at lappe 
huller og dermed forhindre endnu større. 

Vi har sparret på en lang række områder også ledelse, men nu skal vi 
spare solidarisk igen.  

Niels udsender forslag til høringssvar til bestyrelsen til hurtig kommen-
tering.  

 
5. Pause (30 min) 
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6. Udkast til årshjul (10 min) Niels 
(se bilag) 

Der foreslås en orientering fra skolen om allerede i gangværende ind-
satser, bl.a. i forhold til dysleksi. Det foreslås at læsevejledere inviteres.  
SSP-kataloget sættes på som punkt til orientering 
Fælles om Ungelivet sættes på som punkt til orientering 
Ungeprofilundersøgelsen sættes på som punkt til orientering, evt. med 
besøg af Kristian Kilt 
Der er forældrehenvendelser omkring brugen af skærme i klubben 
 
 

7. Sikker skolevej (10 min) EMØ 
- status 
- optælling 

Siden begyndelsen af 2023 har skolebestyrelsen arbejdet med at under-
søge og vurdere sikkerheden af skolevejen til afdelingen Vestermarken. 
Det er sket på baggrund af en håndfuld henvendelser fra forældre. Det 
har konkret handlet om sikkerheden ved vejen Vestermarken, som alle 
henvendelser har taget udgangspunkt i. 
 
Skolen har i den forbindelse haft en længere dialog med politiet (lokalt 
og Østjyllands Politi) samt kommunen og fået en skriftlig vurdering af 
færdselsforholdene. 
 
Ved fodgængerovergangen Vestermarken-Vennelundsvej etableres i 
efteråret 2023 torontobelysning, og der ryddes buskads. De to øvrige 
overgange ud ad Vestermarken (Vesterhåb og Løkkegårdsvej, red.) vur-
deres af politiet at have gode oversigtsforhold, fodgængerfelt, advarsel 
om krydsende cykelister og tilstrækkelig belysning. Politiet har meddelt, 
at man vil foretage rutinemæssig kontrol på stedet. 
 
Skolen har suppleret politiets tilsyn og kontrol med egen optælling ved 
Vesterhåb og har ikke fundet skolevejen risikabel. Den tunge trafik er 
begrænset, og skolen har observeret, at der – udover hvad politiet har 
noteret - er installeret mindre bump ved hver af de to fodgængerfelter, 
hastighedsbegrænsning samt tydelig markering på vejen. 
 
På ovenstående baggrund har en enig skolebestyrelse vurderet, at 
overgangene ikke er trafikalt usikre, hvorfor bestyrelsen foreløbig ikke 
vil pålægge skolen at etablere en skolepatrulje. 
 
Bestyrelsen vurderer, at eventuelle problemer med manglende respekt 
for fodgængerfelterne (bilers manglende stop) er en politi- og ikke sko-
leopgave.  
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Bestyrelsen bakker generelt op om forældres opmærksomhed på bør-
nenes skolevej. Desuden støtter bestyrelsen anmodninger fra borgere 
og forældre om, at politiet fastholder deres løbende tilsyn og kontrol på 
stedet, så skolevejen bliver så tryg som muligt.  
 

8. Regeringsudspil om folkeskolen (20 min) Niels/EMØ 
- drøftes 

Bestyrelsen orienteres. Se bilag. Vestskolen arbejder med en del af det i 
forvejen. Der er enighed om, at det er mange gode elementer i udspilet 
og vi glæder os til at følge det.  
Der er dele i udspillet, hvor regeringen peger på en styrkelse (fx under-
visning på små hold til de mest udfordrede elever), som P30 i Odder 
direkte modarbejder. Det kan være noget af det skolerne er nødt til at 
fjerne, når der skal spares.  
Der er fra ministeren fokus på, at den frihed der ønskes fra regeringens 
side, ikke erstattes af en kommunale beslutninger. Regeringen ønsker 
beslutningerne og friheden helt ud til skoleledelserne.  
 

9. Forældrehenvendelser (10 min) 
Se punkt ovenstående omkring skærmbrug i klubben 
 

10. Meddelelser (5 min) 
- borgerforslag, forbydelse af alkohol for unge under 18 år 
- APV fysisk 
- BRUS, tidlig opsporing på 5. årg.  
 

11. Evt. (5 min) 
Udgår.  
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